
Rada Miejska w Nowej Słupi 

Radni-Sesja 

Protokół nr 10/2022 

LXI Sesja w dniu 13 lipca 2022  

Obrady rozpoczęto 13 lipca 2022 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 09:16 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Cisłowski 

2. Bartosz Dutkiewicz 

3. Marcin Grzegorski 

4. Ryszard Karpiński 

5. Robert Klefas 

6. Sylwester Kozłowski 

7. Dawid Marzec 

8. Halina Misiurska 

9. Łukasz Nowak 

10. Ewa Pastuszyńska 

11. Rafał Piasecki 

12. Grzegorz Rapcia 

13. Jerzy Roman 

14. Adam Sałata 

15. Lidia Wiącek 

1. Otwarcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dzień dobry witamy wszystkich bardzo serdecznie otwieram 61 nadzwyczajną sesję rady 

miejskiej. Witam burmistrza miasta i gminy pana Andrzeja Gąsiora. Witam skarbnik gminy 

panią Edytę Durak. Witam Kierownika miejsko-gminnego ośrodka pomocy społecznej panią 

Annę Moruś Mergalską. Witam obsługę biura rady Pana Daniela Binkowskiego. Witam 

wszystkich radnych przybyłych na dzisiejszą sesję i tych którzy łączą się zdalnie. 

 

 

2. Stwierdzenie kworum, przedstawienie porządku obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie kworum, przedstawienie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał: 



1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2022-

2039, 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2022 rok, 

4. Zamknięcie obrad. 

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 10, NIEOBECNY: 5 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (10) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNY (5) 

Ryszard Karpiński, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Grzegorz Rapcia 

 

 

 

 

3. Podjęcie uchwał: 

 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2022-

2039, 

 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2022 rok, 

Skarbnik Edyta Durak 

- Zwiększono o plan dochodów o kwotę 31617 zł i 89 gr z przeznaczeniem na kwota 19592 zł 

z przeznaczeniem na zorganizowanie zakwaterowania wraz z wyżywieniem dla 

cudzoziemców z terenu Ukrainy środki pochodzą z funduszu pomocy. Kwoty 11566 zł z 

przeznaczeniem na wypłatę Świadczeń Rodzinnych wraz z kosztami obsługi, kwotę 387 zł z 

przeznaczeniem na wykonanie zdjęć osobie ubiegającej się o nadanie numeru PESEL również 

jak również 72 zł i 89 gr z przeznaczeniem na pokrycie kosztów wynagrodzenia osób 

wydającej numery PESEL. Dostosowano również klasyfikację budżetowa do aktualnych 

potrzeb. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo otwieram dyskusję czy chciałby ktoś z Państwa zabrać głos? Bardzo 

proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Nie dotyczy zmian w budżecie bo to jest oczywiste tylko chodzi mi o liczbę uchodźców czy 

coś się zmieniło jak to teraz wygląda u nas?  



 

Kierownik Anna Moruś-Mergalska 

- Nie rozumiem pytania teraz ile konkretnie jest na terenie naszej gminy? No na to pytanie nie 

potrafię odpowiedzieć. Bo nie wszystkie osoby ubiegają się doświadczenie natomiast na dzień 

dzisiejszy jest około 40 osób i osób prywatnych o tych o których wiemy przebywa 45 osób.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Czyli razem 85 osób?  

 

Kierownik Anna Moruś-Mergalska 

- Mniej więcej ale to nie jest taka wiążąca i z tego co wiem to osoby z WOMu będą jednak 

wykwaterowywane powolutku od nas, także zostaną te osoby które są na terenie naszej gminy 

prywatnie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję koleżanka Lidia Wiącek bardzo proszę.  

 

Radna Lidia Wiącek 

- Ja Mam pytanie do pani Ani odnośnie zmiany w finansowaniu osób z Ukrainy 

przebywających na terenie Polski. Ponieważ nie dostaje się już po 120 dniach dofinansowania 

do zakwaterowania i wyżywienia. Czy w tej kwestii są jakieś zapytania mieszkańców bo na 

pewno tych osób które przebywają na terenie naszej gminy jeszcze jest wiele i mieszkańcy 

już nie dostaną dofinansowania ze względu na przekroczenie tych 120 dni. No i mam pytanie 

czy państwo jakieś kroki podejmuje w tym względzie żeby pomóc jeszcze mieszkańcom żeby 

mogli utrzymać tych gości ze wschodu.  

 

Kierownik Anna Moruś-Mergalska 

- Pytanie tego typu to jest pierwsze od pani co dalej robić? Oczywiście są pytania kwestie 

natury prawnej jeśli chodzi o te 120 dni ponieważ tutaj są rozbieżności w interpretacji ustawy 

czy liczymy te 120 dni od momentu przekroczenia faktycznie wbitego stempelka na teren 

Rzeczpospolitej czy liczymy te 120 dni od momentu faktycznego zakwaterowania i tutaj 

jesteśmy w trakcie wyjaśniania z Ministerstwem właśnie tej interpretacji zapisu. N atomiast 

pytanie co dalej no to powiem pytanie jest to pierwsze jeśli chodzi o moją osobę od pani. 

Także no mieszkańcy nie zwracali się z takim pytaniem natomiast odnośnie interpretacji tego 

zapisu ustawowego jak najbardziej i czynimy kroki w celu wyjaśnienia tej interpretacji 

zapisu.  

 

Radna Lidia Wiącek 

- No tak no bo to że no część osób nadal nie ma gdzie być i no jak mieszkańcy mają się 

zachować w tym względzie?  

 

Kierownik Anna Moruś-Mergalska 

- Więc tak jeżeli osoby przebywały na paterach prywatnych na dzień dzisiejszy powiedzmy że 

no zostają, ten okres pobytu u nich zostaje wypowiedziany prawda tutaj sprawa cały czas 

będzie podlegała pod jurysdykcję wojewody, takie osoby mają prawo wręcz obowiązek 

zgłosić się do przedstawicieli placówek wojewody u nas Urzędzie Wojewódzkim I tam 

zostaną zadysponowane jeśli faktycznie nie mają gdzie mieszkać zostały zadysponowane do 

placówek którymi dysponuje wojewoda. Jeśli o to Pani pytała bo może na początku nie 

zrozumiałam pytania. Na dzień dzisiejszy wojewoda mówi, znaczy wojewoda nasze 

Ministerstwo nie przewiduję dalszego finansowania osób prywatnych które zapewniały 



zakwaterowanie kwestia jest tutaj teraz wyjaśniania pewnych rozbieżności z tymi z zapisami 

ustawowymi które są. Oczywiście ustawodawca przewidział możliwość przedłużania 

zakwaterowania prawda dla osób powyżej 60 roku, 60 plus dla kobiet 65 dla mężczyzn dla 

osób niepełnosprawnych, dla osób sprawujących opiekę nad dziećmi dla osób które sprawują 

co najmniej z trójką dzieci także tutaj katalog jest szczegółowo zamknięty i określony kto 

może się ubiegać o dalsze przedłużenie. Dla pozostałych osób nie będzie tego przedłużenia, 

mówię tutaj tu będzie kwestia tego że można się ubiegać do wojewody, wojewoda na pewno 

w centrum zarządzania kryzysowego rozdysponuje te osoby do placówek którymi wojewoda 

dysponuje. Mówię tutaj o schroniskach o takiej placówce jak na dzień dzisiejszy jeszcze Nasz 

WOM tego typu jednostka. No co dalej pani Lidziu ja powiem tak nasze państwo nie 

pozostawia tych osób bez pomocy są zorganizowane w tym momencie na przykład mówię tu 

konkretnie o naszym województwie, Świętokrzyski Urząd Marszałkowski w partnerstwie 

razem z naszym starostwem powiatowym oraz kilkoma innymi samorządami utworzył projekt 

'Pomoc dla Ukrainy', gdzie osoby mogą korzystać z indywidualnego wsparcia 

psychologicznego, prawniczego mogą przejść pełen kurs języka polskiego i jeżeli będzie takie 

zapotrzebowanie od tych osób my te osoby na naszym terenie informujemy mogą zostać dla 

nich zorganizowane kursy zawodowe. No ja mówię tutaj o takich kursach zawodowych 

typowo na przykład fryzjerstwo zdobienie paznokci takie żeby można znaleźć zatrudnienie po 

to żeby osiągnąć zysk i pracę. Pani Lidziu ja rozumiem o co pani chodzi tylko moja 

niekoniecznie uważam że to jest dobry bo jeżeli uznają cały czas wszystko zapewnione nie 

będą szły w kierunku dalszego rozwoju no to podejrzewam że w krótce staną się klientami 

ośrodka pomocy społecznej i to jest kwestia tylko czasu, państwo daje że tak powiem 

możliwości dalszego rozwoju i te osoby które chcą z tego korzystać na prawdę korzystają, to 

nie to że nie korzystają. Bo ja znam szereg osób z naszej gminy, które ukończyły kurs języka 

polskiego i jeszcze przed zorganizowanym tutaj przez nasz urząd wojewódzki prawda 

znalazły zatrudnienie mają te osoby szanse dalszego rozwoju.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo czyli te osoby które nie podlegają czyli 60 i 65 plus po prostu muszę sobie 

sami opłacać swoje zakwaterowanie jeżeli mieszkają w miejscach prywatnych nie w 

ośrodkach typu WOM czy inny taki ośrodek.  

 

Kierownik Anna Moruś-Mergalska 

- Mówiąc wprost tak.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dobrze dzięki czy jeszcze jakieś pytania nie widzę to w takim razie przechodzimy do 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2022-

2039,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, 



  Protokołował        Przewodniczący Rady Miejskiej  

 

 

Daniel Binkowski                        Rafał Piasecki   

Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (4) 

Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Grzegorz Rapcia 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2022 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

BRAK GŁOSU (1) 

Marcin Grzegorski 

NIEOBECNI (4) 

Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Grzegorz Rapcia 

 

 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Zanim przejdziemy do punktu czwartego ja tylko przeczytam zaproszenie które dzisiaj 

dokładnie dotarło a jest to zaproszenie dla całej rady. Serdecznie zapraszamy 

przewodniczącego Rady wraz z Radą miejską na festyn rodzinny, który odbędzie się 24 07 

2022 roku na boisku szkolnym przy szkole podstawowej w Paprocicach. Rozpoczęcie festynu 

godzina 15:00 i podpisali organizatorzy Koło Gospodyń Wiejskich Paprotki, Sołectwo 

Paprocice oraz Sołectwo Zamkowa Wola. Przechodzimy teraz do punktu 4 zamykam 61 

sesję. Dziękuję bardzo wszystkim.  

 

  


